

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail - Patrie

**CONSEIL NATIONAL DES
CHARGEURS DU CAMEROUN**

DIRECTION GENERALE

B.P. 1588 DOUALA
TEL :233 436767 FAX : 233 437017
www.cncc.cm



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work - Fatherland

**CAMEROON NATIONAL
SHIPPERS' COUNCIL**

HEAD OFFICE

P O BOX. 1588 DOUALA
TEL: 233 436767 FAX : 233 437017
info@cncc.cm

RELEASE

The General Manager of the Cameroon National Shippers' Council (**CNSC**) wishes to inform shippers, ship owners, freight forwarders and other business persons that the cost for the regularisation of an Electronic Cargo Tracking Note (ECTN) will be increased to 200% of the ECTN value as from 1 February 2023.

This is because there has been an abnormal increase in the number of Regularisation ECTNs issued in recent months, despite all the awareness-raising activities undertaken by the CNSC.

This growing trend evidenced by the increasing number of Regularisation ECTNs is not compliant with the provisions of Ministerial Order No. 00557/MINT of 11 July 2006, establishing the ECTN, modified and supplemented by Order No. 000289/MINT of 5 March 2007, instituting the ECTN as an anticipatory document.

As a reminder, ECTNs for imported goods must be obtained from CNSC agents at the port of loading no later than 48 hours before the arrival of the ship at a Cameroon port. The complete list and addresses of these agents are available on CNSC's official website accessible via the link www.cncc.cm.

The General Manager of the CNSC is counting on the understanding and collaboration of business persons to put an end to this growing trend. Should you require additional information, please contact any of the following persons:

- **Mr. Tsaguim Elvis**, Director of Operations and Projects
e.tsaguim@cncc-cm.org, Tel: +237 670 205 934;
- **Mr. Essombe Dinh Roger**, Sub-Director of Operations
r.essombe@cncc-cm.org, Tel: +237 670 205 943.

Douala, 7 December 2022

Auguste Mbappe Penda

General Manager



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail - Patrie

**CONSEIL NATIONAL DES
CHARGEURS DU CAMEROUN**

DIRECTION GENERALE
B.P. 1588 DOUALA
TEL :233 436767 FAX : 233 437017
www.cncc.cm



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work - Fatherland

**CAMEROON NATIONAL
SHIPPERS' COUNCIL**

HEAD OFFICE
P O BOX. 1588 DOUALA
TEL: 233 436767 FAX : 233 437017
info@cncc.cm

COMMUNIQUE

Le Directeur Général du Conseil National Des Chargeurs du Cameroun (**CNCC**) porte à la connaissance des Chargeurs, Armateurs, Transitaires et autres opérateurs économiques, qu'à compter du 1^{er} février 2023, le taux de régularisation du Bordereau Electronique de Suivi des Cargaisons (BESC) passera à 200% de sa valeur.

En effet, il est observé ces derniers mois une croissance anormale du nombre de BESC émis en régularisation, malgré toutes les actions de sensibilisation menées.

Cette tendance à la hausse du nombre de BESC en régularisation est contraire aux dispositions de l'arrêté ministériel n°00557/MINT du 11 juillet 2006, portant institution du BESC, modifié et complété par l'arrêté n°000289/MINT du 05 mars 2007, faisant du BESC un document d'anticipation.

En rappel, pour les marchandises à l'importation, le BESC s'obtient au port de chargement au plus tard 48 heures avant l'arrivée du navire, auprès des Agents représentant le CNCC, dont la liste et les adresses complètes figurent sur son site internet, accessible via le lien www.cncc.cm.

Le Directeur Général du CNCC compte sur la compréhension des opérateurs économiques pour inverser la tendance actuelle et les invite à contacter pour tout complément d'information, **M. TSAGUIM Elvis**, Directeur des Opérations et des Projets, à l'adresse e.tsaguim@cncc-cm.org et par téléphone au 670 205 934 ou **M. ESSOMBE DINH Roger**, Sous-directeur des Opérations à l'adresse r.essombe@cncc-cm.org et par téléphone au 670 205 943.

Douala, 07 décembre 2022

Auguste MBAPPE PENDA



Directeur Général